
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUI COVASNA

P R O C E S - V E R B A L  nr. 13/2024

Încheiat astăzi, 30 mai 2024, orele 1400, cu ocazia ȘEDINŢEI ORDINARE
a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt  prezenţi  10  consilieri  în  sala  de  ședințe,  prin  mediul  online
(SKYPE) participă consilierii: dl Fulop Csaba, dl Neagovici Vasile – Cătălin și
dna Becsek Eva. Lipsește dna consilier Bodo Eniko, dl Bodo Tohotom și dna
Sasu Izabella. Întârzie dl consilier Gazda Istvan.

Participă la şedinţă: primarul orașului, dl Gyero Jozsef,  secretar general,
dna Vasilica Enea,  director S.C. Gos Trans Com S.R.L.,  dl Csikos Tibor Zoltan
directorul adjunct al direcției economice, dl Antal Levente, administrator public, dl
Para Sandor, inspector resurse umane, dna Cucu Irma, inspector cadastru, dl Incefi
Istvan și  inspector  administrarea domeniului  public  și  privat,  dna Varga Monica
Anamaria.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  ORDINARĂ  prin  Dispoziția
primarului nr.    283/2024, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin afişare la
sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail la data
de 24 mai 2024.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţa
ordinară a consiliului local din luna mai 2024, care se desfășoară în sala „Ignacz
Rozsa” a Casei Orășenești de Cultură  Covasna.

Se propune alegerea unui președinte de ședință pentru luna mai 2024.
Este propus dl consilier Vatany Ferenc ca președinte de ședință pentru luna

mai.
Se  aprobă  propunerea  cu  13  voturi  „pentru”  –  unanimitate,  după  care  se

adoptă 
HOTĂRÂREA NR. 67/2024

Cu privire la alegerea preşedintelui de şedinţă

Dl președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 
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1. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea bilanțului contabil și  a
contului de profit și pierdere a S.C. GOS TRANS COM S.R.L. pe anul 2023.

2.  Proiect  de  hotarâre  cu privire  la  rectificarea  bugetului  general  al
orașului Covasna pe anul 2024.

3.  Proiect  de  hotărâre  cu privire  la  aprobarea execuției  bugetare  pe
31.12.2023.

4.  Proiect  de  hotărâre  cu privire  la  aprobarea execuției  bugetare  pe
31.03.2024.

5.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  modificarea  HCL  nr.  127/2022
privind aprobarea lansării  Programului  local de popularizare și  stimulare a
donării de sânge pe raza UAT Oraș Covasna.

6.  Proiect  de hotărâre  privind aprobarea Documentației  de  avizare  a
lucrărilor de intervenții (D.A.L.I) și a indicatorilor tehnico-economici pentru
proiectul “Reabilitare sistem rutier și canalizare pluvială în străzile Țiglăriei,
Kós  Károly,  Filaturii,  Florilor,  Salcâmului, Târgului,  Apelor,  Toamnei,
Gazdane  Olosz  Ella,  Baia  de  piatră” în  cadrul  Programului  Național  de
Investiții Anghel Saligny

7. Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii 91/2023 cu privire
la actualizarea indicatorilor tehnico-economici  pentru obiectivul de investiții
„Reabilitare  sistem  rutier  și  canalizare  puvială  în  străzile  Kőrösi  Csoma
Sándor,  Debreczi  Sándor,  Livezilor",  faza  DALI în  cadrul  Programului
Național de Investiții Anghel Saligny.

8. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea vânzării unei locuințe din
fondul locativ de stat, proprietatea orașului Covasna.

9.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  aprobarea  rezultatului  evaluării
anuale  și  finale  a  managementului  Casei  Orășenești  de  Cultură  a  orașului
Covasna.

10.  Proiect  de  hotărâre  privind  numirea  unui  manager  interimar  la
Casa de Cultură a orașului Covasna.

11.  Proiect  de hotărâre privind constatarea apartenenței  la domeniul
public al orașului Covasna a unor bunuri imobile aflate în domeniul public al
statului  și  în  administrarea  Ministerului  Finanțelor  –  Agenția  Națională  de
Administrare Fiscală prin Direcția Generală Regională a Finanțelor Publice
Brașov și  trecerea acestora în domeniul  public al  orașului Covasna,  județul
Covasna.

12.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  închirierii  prin  licitație
publică a unor pășuni aflate în proprietatea privată a orașului Covasna.

13.  Proiect  de  hotărâre  privind  stabilirea  modalității  și  prețului  de
valorificare a masei lemnoase fasonate la drum auto conform APV-urilor nr.
2096, 2178 și 2179.

14. Proiect de hotărâre privind stabilirea modalității de valorificare a
masei  lemnoase  fasonate  la  drum auto  din  pășunile  comunale,  proprietatea
privată a orașului Covasna.  
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15. Raportul de activitate al Asociației de dezvoltare intercomunitară
„Sistem integrat  de  management  al  deșeurilor  în  județul  Covasna”  pe  anul
2023.

16. Diverse.

Dl Primar propune scoaterea de pe ordinea de zi a punctelor 12 și 13, având
în vedere că nu s-a reușit clarificarea situațiilor din punct de vedere juridic.

Totodată,  propune  suplimentarea  ordinii  de  zi  cu  3  puncte,  după  cum
urmează:

1.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  modificarea  HCL  nr.  198/2023
privind  aprobarea  statului  de  funcții  și  a  organigramei  ca  urmare  a
reorganizării  aparatului  de  specialitate  al  Primarului  orașului  Covasna
conform Legii  nr.  296/2023 privind unele măsuri  fiscal  –  bugetare  pentru
asigurarea  sustenabilității  financiare  a  României  pe  termen  lung,  cu
modificările ulterioare.  S-a finalizat  examenul de promovare a colegilor și  se
propune modificarea statului de funcții astfel încât să poată beneficia de salariul
majorat începând din luna iunie.

2.  Proiect  de  hotărâre  privind  acordarea  Premiului  de  excelență  al
orașului Covasna pentru activități școlare, pentru patru elevi. În data de 28 mai
a expirat termenul de depunere a contestațiilor, având în vedere că nu s-a depus nici
o contestație și că se apropie data ultimului clopoțel, ocazie cu care se decernează
aceste premii, se propune suplimentarea ordinii de zi cu acest punct.

3.  Proiect  de  hotărâre  privind  stabilirea  salariilor  de  bază  pentru
funcționarii publici și personalul contractual din cadrul familiei ocupaționale
„Administrație”  din  aparatul  propriu  al  Consiliului  local  și  din  serviciile
publice din subordinea acestuia, începând cu data de 1 iunie 2024.  Având în
vedere că prevederile legale conform cărora se pot majora salariile angajaților din
unele sectoare de salarizare bugetară au apărut în data de 24 mai 2024, se propune
aprobarea  proiectului  de  hotărâre  ca  angajații  să  beneficieze  de  salariul  majorat
începând cu data de 1 iunie 2024.

Se supune la vot ordinea de zi modificată și completată, care se aprobă cu 13
voturi „pentru”– unanimitate.

Înainte de dezbaterea punctelor de pe ordinea de zi dl președinte supune la
vot procesele verbale, după cum urmează:

- PROCES VERBAL NR. 12 – ȘEDINȚA ORDINARĂ 25 APRILIE 2024

      Procesul verbal este aprobat cu 13 voturi „pentru” – unanimitate.

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la aprobarea bilanțului contabil și a contului de profit și pierdere a
S.C. GOS TRANS COM S.R.L. pe anul 2023.
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Dl Csikos prezintă pe scurt raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții:  Dl  Molnar:  posibilitatea  de  returnare  a  peturilor  în  magazin
afectează treaba Dvs.?

Dl Csikos: partea de plastic nu reprezintă așa de mult la cotă, problema e că
a scăzut sticla. Cei de la Sfântu Gheorghe ne-au sfătuit să urmărim site-ul returo.ro
și de acolo să descărcăm cantitatea colectată separat de magazine ca să includem în
rapoartele noastre.

Dl Bocan: la creanțe curente aveți o creștere de 20% față de anul anterior. În
ce stadiu sunteți cu recuperarea?

Dl Csikos: recuperăm ușor, dar lumea nu prea vrea să plătească. Lucrăm și
cu recuperatori. La creanțe intră și datoria consiliului local.

Dl Primar: totuși trebuie urmărită și recuperarea creanțelor.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 68/2024
Privind aprobarea bilanţului contabil, a Contului de profit şi pierdere şi

aprobarea repartizării profitului net la S.C. Gos-Trans Com SRL pe anul 2023

Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi, Proiect de hotarâre
cu privire la rectificarea bugetului general al orașului Covasna pe anul 2024.

Dl Antal prezintă pe scurt raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții:  Dl  Primar:  avem  un  contract  de  finanțare  semnat  pentru
extinderea Liceului Korosi Csoma Sandor, aici se propune completarea finanțării
având această  oportunitate.  Această  investiție  a  fost  scos  la  licitație,  dar  nu  s-a
prezentat nimeni, valoarea fiind destul de mică. Ulterior a fost modificat PNDL 2 și
am  avut  posibilitatea  să  solicităm  completarea  sumei  alocate  inițial.  Dorim  să
demarăm procedurile și să ne apucăm de lucrări, care ar trebui finalizate până la
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sfârșitul  anului  conform  contractului  de  finanțare.  Noi  avem  speranța  că  acest
termen pentru finalizarea lucrărilor  se va prelungi,  dna director  mereu ne atrage
atenția asupra necesității acestor săli de curs. 

Pentru achiziționarea autoturismului există un plafon maxim și o sumă pe
care asigură Ministerul Mediului. Noi ne-am gândit la un autoturism plug-in hybrid,
pentru care suma alocată trebuie suplimentată astfel încât să nu depășim plafonul
maxim stabilit.

În continuare este vorba despre achiziționarea unor servicii de consultanță
pentru anumite proiecte, acolo unde colegii nu mai fac față trebuie să achiziționăm
serviciile  de  consultanță  ca  să  ducă  la  bun  sfârșit  proiectele  pentru  care  sunt
contractate. Aici au fost selectate cele mai bune propuneri.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 69/2024
cu privire la rectificarea bugetului general al orașului Covasna pe anul 2024

Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la aprobarea execuției bugetare pe 31.12.2023.

Dl Antal prezintă raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General –  AVIZ FAVORABIL -  proiectul de buget a

fost  supus procedurii  transparenței  decizionale,  pe procedură de urgență,  anunțul
fiind  publicat  pe  site-ul  și  la  sediul  Primăriei  orașului  Covasna.  Ca  urmare  a
publicării proiectului de hotărâre nu s-au înregistrat la Secretarul orașului propuneri,
sesizări, plângeri, reclamații.

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 70/2024
Privind aprobarea execuţiei bugetare pe 31.12.2023

Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la aprobarea execuției bugetare pe 31.03.2024.

Dl Antal prezintă raportul de specialitate 
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Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții:  Dl  Bocan:  încasarea  veniturilor  în  ce  stadiu  este  față  de  anul
trecut?

Dl Antal: și anul trecut a fost peste 100% față de prevederile bugetare pe
primul trimestru.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 71/2024
Privind aprobarea execuţiei bugetare la data de 31.03.2024

Se trece la discutarea  punctului 5  de pe ordinea de zi  Proiect de hotărâre
privind  aprobarea Documentației  de  avizare  a  lucrărilor  de  intervenții
(D.A.L.I)  și  a  indicatorilor  tehnico-economici  pentru  proiectul “Reabilitare
sistem rutier și canalizare pluvială în străzile Țiglăriei, Kós Károly, Filaturii,
Florilor, Salcâmului, Târgului, Apelor, Toamnei, Gazdane Olosz Ella, Baia de
piatră” în cadrul Programului Național de Investiții Anghel Saligny.

Dl Para  prezinta raportul de specialitate și arată că au fost obținute toate
avizele necesare pentru continuarea acestui proiect.

Intră în sala de ședință dl consilier Gazda Istvan.

  Comisia  pentru  programe  de  dezvoltare  economică  –  socială,  buget,
finanțe,  administrarea  domeniului  public  și  privat  al  orașului,  servicii  publice  și
comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru  amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 
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Discuții: Dl Enea: înțeleg că aici intră numai canalizare și sistem rutier? aici
Asfaltare nu intră?

Dl  Primar:  ba  da,  reabilitarea  carosabilului  practic,  aceste  străzi  vor  fi
asfaltate cu condiția ca rețelele hidroedilitare să fie reabilitate. Pe str. Baia de Piatră
de  ex.  am inclus  în  proiect  porțiunea  până  unde  am avut  în  regulă  dreptul  de
proprietate.

Dl Enea: păcat că str. Tudor Vladimirescu nu a intrat în acest proiect. Este o
stradă destul de lungă.

Dl  Primar:  în  principiu  au  intrat  acele  străzi  unde  nu  am  avut  multe
cheltuieli cu apa și canalul. Și așa avem cheltuieli destul de mari.

Dl Enea: acea stradă este cea mai rea din oraș.
Dl Primar: o să reabilităm și acolo cum avem ocazia. Poate se mai lansează

încă un proiect  Saligny.  Sunt  proiecte  pentru autobuze  electrice  și  noi  nu avem
infrastructura pusă la punct.

Dl Bocan:  așa  era  discuția  odată  că  o să  facem pachete  pentru străzi  în
funcție de prioritățile pe care le aveți, o listă conform căreia vor fi propuse străzile
pentru reabilitare.

Dl  Primar:  au  fost  făcute  propunerile  astfel  încât  să  fie  și  o  dsitribuție
teritorilă, pentru că trebuie să avem în vedere acest lucru, să avem infrastrtuctura din
punct de vedere tehnic, pe de altă parte juridic, să nu avem străzi în neregulă, de ex.
să nu fie proprietăți care intră în drum și așa mai departe și atunci am venit cu aceste
pachete.

Dl Bocan: la „apendicele” de pe str. Ștefan cel Mare noi am făcut tot, am
dus apă, canalizare, gaz, am făcut și drumul și plătim taxe ca la oraș.

Dl Primar:  intabulăm străzi și acum, foarte multe străzi nu avem intabulate.
Ar trebui să fie asfaltate toate drumurile din Covasna. Când am propus aceste străzi
și  ele au fost  și  discutate,  am avut în vedere arterele de tranzit,  care sunt intens
circulate, pentru că acolo unde e vorba doar de o stradă înfundată, acolo merg doar
riveranii. Acolo unde - cum a fost pe vremuri Gabor Aron sau cum e Șaguna, alea
trebuie să intre cu propritate în proiecte sau Petofi sau Podului, toate sunt tranzitate.
Sunt de acord, trebuie să facem tot.

O informație în  plus:  str.  Tudor  Vladimirescu  este  inclus  pe  PNRR  la
Gospodăria Comunală. Totodată pachetul 1 cu cele 7 străzi a ajuns la procedura de
achiziție a lucrărilor, avem 2 ofertanți, este în stadiul de evaluare tehnică după acea
cea financiară, dacă nu o să fie contestații în 2 săptămâni putem să începem execuția
lucrărilor.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 72/2024
cu privire la aprobarea Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții

(D.A.L.I) și a indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul
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“Reabilitare sistem rutier și canalizare pluvială în străzile Țiglăriei, Kós Károly,
Filaturii, Florilor, Salcâmului, Târgului, Apelor, Toamnei, Gazdane Olosz Ella,
Baia de piatră” în cadrul Programului Național de Investiții Anghel Saligny

Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind modificarea Hotărârii 91/2023 cu privire la actualizarea indicatorilor
tehnico-economici  pentru obiectivul de investiții „Reabilitare sistem rutier și
canalizare  puvială  în  străzile  Kőrösi  Csoma  Sándor,  Debreczi  Sándor,
Livezilor",  faza  DALI în  cadrul  Programului  Național  de  Investiții  Anghel
Saligny.

Dl Para prezintă raportul de specialitate și arată că acest proiect a ajuns în
stadiul de contractare, dar între timp Ministerul Dezvoltării a modificat formalistica,
astfel trebuie actualizat o anexă și aprobat de către Consiliul local. Ne mai lipsește
un document de bază pe care trebuie să încărcăm pe platformă, respectiv procesul
verbal la terminarea lucrărilor de canalizare.

Comisia  pentru  programe  de  dezvoltare  economică  –  socială,  buget,
finanțe,  administrarea  domeniului  public  și  privat  al  orașului,  servicii  publice  și
comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru  amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 73/2024
Privind modificarea HCL nr. 91/2023 cu privire la aprobarea documentaţiei de

avizare a lucrărilor de intervenţii și a indicatorilor tehnico-economici pentru
obiectivul de investiţii „Reabilitare sistem rutier și canalizare pluvială în străzile Kőrösi

Csoma Sándor, Debreczi Sándor, Livezilor”, în cadrul Programului Național de
Investiții Anghel Saligny

Se trece la discutarea punctului 7 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind stabilirea modalității de valorificare a masei lemnoase fasonate la drum
auto din pășunile comunale, proprietatea privată a orașului Covasna.
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Dl Incefi prezintă pe scurt raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultară  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Enea: trebuie demarate cât mai repede procedurile ca să ridice 
lemnul de acolo.

Dl Gazda: din ce cauză nu s-a prezentat nimeni la licitație?
Dl Incefi: calitatea lemnului nu corespunde așteptărilor, are prea multe 

noduri.
Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe

ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 74/2024
privind  stabilirea modului de valorificare a masei lemnoase fasonate

scoasă la drum auto, din pășunile comunale ale orașului Covasna, proprietatea
orașului Covasna

Se trece la discutarea punctului 8 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  modificarea  HCL  nr.  198/2023  privind  aprobarea  statului  de
funcții și a organigramei ca urmare a reorganizării aparatului de specialitate al
Primarului orașului Covasna conform Legii nr. 296/2023 privind unele măsuri
fiscal – bugetare  pentru asigurarea sustenabilității  financiare a României  pe
termen lung, cu modificările ulterioare.

Dna Cucu prezintă raportul de specialitate.

            Comisia  juridică şi pentru administraţia publică locală, apărarea ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

  – AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 
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Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 75/2024
privind modificarea HCL NR. 198/2023 privind aprobarea statului de funcții și

a organigramei ca urmare a reorganizării aparatului de specialitate al
Primarului orașului Covasna conform Legii nr. 296/2023 privind unele măsuri

fiscal-bugetare pentru asigurarea sustenabilităţii financiare a României pe
termen lung, cu modificările ulterioare

Se trece la discutarea punctului 9 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind stabilirea salariilor de bază pentru funcționarii publici și  personalul
contractual  din  cadrul  familiei  ocupaționale  „Administrație”  din  aparatul
propriu al Consiliului  local și  din serviciile publice din subordinea acestuia,
începând cu data de 1 iunie 2024.

Dna Cucu prezintă raportul de specialitate.

            Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

  – AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

  – AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General –  AVIZ FAVORABIL – populația orașului

este sub 20 de mii de locuitori, deci ne încadrăm în prevederile legale.

Discuții: Dl Bocan: majorarea salariului este obligatoriu sau funcțională?
Dl Primar: nu este obligatorie, salariile se majorează acum cu aproximativ

5%.
Dl Dr. Enea Nicolae și dna Lungu Liliana nu participă la vot.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 76/2024
privind stabilirea salariilor de bază pentru funcționarii publici și personalul
contractual din cadrul familiei ocupaționale “Administrație” din aparatul

propriu al Consiliului local și din serviciile publice din subordinea acestuia,
începând cu data de 1 iunie 2024
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Se trece la discutarea punctului 10 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  aprobarea  rezultatului  evaluării  anuale  și  finale  a
managementului Casei Orășenești de Cultură a orașului Covasna.

Dna Cucu prezintă raportul de specialitate.

Comisia  pentru  învăţământ,  cultură, sănătate,  protecţia  socială,  sport  şi
tineret

  – AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

  – AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Molnar:  am fost delegat în comisia de evaluare, am constatat
câteva nereguli  dar am văzut că dl  manager  totuși  are bunăvoința de a ne urma
sfaturile cu abonamentele pentru spectacole. Noi am propus să facă abonamente și
pentru spectacole în limba română. Are bunăvoință dar sunt lucruri care nu îi ies, are
erori umane.

Dl Bocan: în raportul de evaluare a făcut greșeli și de formă și de fond, pe
care le-a repetat mereu, nu le-a corectat conform propunerilor. Trebuia să facă o
analiză mai amănunțită.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 77/2024
privind  aprobarea rezultatului final al  evaluării anuale și finale a

managementului Casei orășenești de Cultură Covasna

Se trece la discutarea punctului 11 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  numirea  unui  manager  interimar  la  Casa  de  Cultură  a  orașului
Covasna.

Dna Cucu prezintă raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

  – AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură, sănătate,  protecţia  socială,  sport  şi

tineret
11

www.p
rim

ar
iac

ov
as

na
.ro



  – AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 78/2024
cu privire la numirea unui manager interimar la Casa de Cultură a 

orașului Covasna

Se trece la discutarea punctului 12 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  aprobarea  vânzării  unei  locuințe  din  fondul  locativ  de  stat,
proprietatea orașului Covasna.

Dna Varga prezintă raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

  – AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

  – AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 79/2024
cu privire la aprobarea vânzării unei locuințe din fondul locativ de stat,

proprietatea privată a orașului Covasna

Se trece la discutarea punctului 13 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  constatarea  apartenenței  la  domeniul  public  al  orașului  Covasna  a
unor bunuri imobile aflate în domeniul public al statului și în administrarea
Ministerului  Finanțelor  –  Agenția  Națională  de  Administrare  Fiscală  prin
Direcția Generală Regională a Finanțelor Publice Brașov și trecerea acestora în
domeniul public al orașului Covasna, județul Covasna.

Dna Varga prezintă raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
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– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru  amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
  – AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 80/2024
privind constatarea apartenenței la domeniul public al orașului

Covasna a unor bunuri imobile situate în orașul Covasna,
 str. Gabor Aron nr. 10

Se trece la discutarea punctului 14 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  modificarea  HCL  nr.  127/2022  privind  aprobarea  lansării
Programului local de popularizare și stimulare a donării de sânge pe raza UAT
Oraș Covasna.

Dl Dr. Enea prezintă referatul de aprobare.

Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  şi
tineret

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

  – AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General –  AVIZ FAVORABIL -  proiectul de buget a

fost  supus procedurii  transparenței  decizionale,  pe procedură de urgență,  anunțul
fiind  publicat  pe  site-ul  și  la  sediul  Primăriei  orașului  Covasna.  Ca  urmare  a
publicării proiectului de hotărâre nu s-au înregistrat la Secretarul orașului propuneri,
sesizări, plângeri, reclamații.

Discuții: Dl Bocan: aveți vreo evidență a donatorilor?
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Dl Enea: dacă nu se adună peste 20 de persoane, cei din Sfântu Gheorghe nu
se deplasează la Covasna. Cei care au mai fost ne-au solicitat să mai organizăm.
Dacă organizăm și în luna iunie, donatorii au posibilitatea să doneze de 3 ori în acest
an și să beneficieze de bonificație din impozitul local anul viitor. 

Dl Bocan: am înțeles că este un număr foarte mare de donatori în Sfântu
Gheorghe, mai ales că valoarea tichetului a fost majorată.

Dl Enea: nu ne-au refuzat niciodată când am solicitat să se deplaseze, acum
am înțeles că au și ei o problemă de logistică, nu au medici suficienți.

Dl Bocan: în principiu sunt de acord cu proiectul de hotărâre, dar părerea
mea este că ar trebui luat în calcul și venitul pe membru de familie la acordarea
bonificației.

Dl Enea: legea nu prevede așa ceva.
Dl Primar: această prevedere are mai multe fațete. Donarea de sânge are

scopul social,  nobil și  primordial,  acest  lucru putem să motivăm.  Totuși  sunt  de
părere că nu ar trebui să facem un act financiar pentru așa ceva. Pe de altă parte 10%
este o bonificație rezonabilă, după calcule nu are efect major asupra bugetului local
luând în calcul numărul posibililor beneficiari. Poate îi motivăm astfel să plătească
impozitul.  Noi  suntem cumva  un rol  complementar  lângă celalalte  instituții,  dar
trebuie să ne gândim și pe plan financiar. Trebuie să fim foarte echilibrați pentru că
avem foarte multe proiecte de susținut, ar trebui să facem demersuri să aducem bani
la bugetul local. Avem deja un împrumut, este posibil să fim nevoiți să mai facem
un alt credit să putem acoperi toate cheltuielile. Trebuie să fim atenți să nu trecem
peste posibilitățile noastre financiare. Sunt de acord cu această propunere pentru că
nu o să aibă un impact financiar mare.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 81/2024
cu privire la completarea  HCL nr. 127/2022 privind aprobarea lansării

Programului local de popularizare și stimulare a donării de sânge pe raza 
UAT Oraș Covasna

Se trece la discutarea punctului 15 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind acordarea Premiului de excelență al orașului Covasna pentru activități
școlare, pentru patru elevi.

Dna  Lungu,  membră  în  comisia  de  evaluare  a  dosarelor, prezintă
modalitatea de analizare și punctare a dosarelor depuse.

Dl Gazda nu participă nici la dezbatere și nici la vot.

Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  şi
tineret
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– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 82/2024
Privind acordarea „PREMIULUI DE EXCELENŢĂ AL ORAŞULUI
COVASNA PENTRU ACTIVITĂŢI ŞCOLARE” pentru patru elevi

Pct.  16 - Raportul  de  activitate  al  Asociației  de  dezvoltare
intercomunitară  „Sistem  integrat  de  management  al  deșeurilor  în  județul
Covasna” pe anul 2023.

Raportul a fost înaintat consilierilor pe e-mail pentru consultare.
Nu sunt sesizări, propuneri din partea consilierilor.

Diverse.
Dna Lungu: felicitări pentru realizarea lucrărilor de plombare.
Dl  Primar:  am fost  apostrofați  pentru  gropi  destul  de  cetățeni,  dar  mai

repede nu am putut să facem. Continuăm lucrările.
Dl Bocan: ar trebui să dați bonificație din bugetul local și pentru cei care și-

au montat panouri fotovoltaice. Erau discuții că se va include la facilitățile acordate
dar nu am regăsit nicăieri.

Dl Primar: puteți să veniți oricând cu proiect de hotărâre pentru facilități.
Dl Molnar: am discutat și despre supraimpozitarea clădirii din parc de anul

acesta. Ați somat proprietarii?
Dl Primar:  am somat  proprietarii  de mai  multe  ori,  nu s-a  parcurs  acea

procedură preliminară dar anul acesta o să avem în vedere.

Nefiind alte discuţii domnul Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 16.50.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
                 VATANY FERENC                   AL ORAȘULUI COVASNA,
                                                                                         ENEA VASILICA
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